



DIVISIONSRÅDSMØDE 2024

Onsdag d. 22. Maj kl.19:00 hos 1. Birkerød Gruppe, Hestkøb Vænge 22C 3460 Birkerød
Mødet forventes at vare til ca. kl. 21:00 og der vil blive serveret sodavand og snack

Referat

1. Præsentation af Divisionsledelsen
2. Valg af dirigent og referent. Lars Nissen fra 1. Birkerød vælges som dirigent og Marie Louise Blauenfeldt fra Divisionsledelsen som referent.
3. Beretning fra Divisionsledelsen med særlig fokus på, hvad er vi rigtig gode til og hvad skal vi ikke bruge så meget tid på. Divisionschef Merete Ravn præsenterede kort beretningen:
 - a. Stigende antal deltagere på ture og arrangementer i divisionen.
 - b. Divisionsledelsen søger nye medlemmer særligt til at lave netværk og aktiviteter for klanspejderne. Beretningen blev taget til efterretning.
4. Mundtlig beretning fra Friluftsrådet kreds Storkøbenhavn Nord. Forperson Gunnar Brüsich præsenterer ny organisering i Friluftsrådet samt succes med at udbrede friluftsliv via www.udinaturen.dk samt Nat i Naturen (70.000 deltagere i 2023).
 - a. Gunnar går af i år og Magnus Kvorning tidl. Korpsledelse, opstiller som forperson for Friluftsrådet Storkøbenhavn Nord.
 - b. Spørgsmål til [naturnationalparken i Gribskov](#) og indhegning og etablering af stilleområde nær Råbjerggrunden. Friluftsrådet støtter op om biodiversitet i den indhegnede naturnationalpark og vil arbejde for gode adgangsforhold til parken.
5. Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år og godkendelse. Kasserer Nils Holm gennemgik noter til regnskab herunder:
 - a. Divisionens opbyggede overskud er ved at være reduceret.
 - b. Større underskud på FAMIDI sfa. problemer med betalingssystem. Forventes løst for FAMIDI 2024, hvor manglende betalinger fra 2023 også kommer med.
 - c. Nye gebyrer på 1200 kr. på divisionens foreningskonto.
 - d. Regnskabet godkendes.



6. Fremlæggelse af budget for dette år og det kommende år, Budgetforslag er vedlagt.
 - a. Divisions budget forventes at gå 15.000 kr. i minus, hvorved overskuddet er endeligt reduceret.
 - b. Behov for support til betaling via medlemssystemets links. Divisionsledelsen tager dette op.
 - c. Gruppernes kasserer oplever at enkelte kommuner stiller stigende krav til dokumentation for betalinger. Divisionen er overgået til korpsets medlemssystem, der burde levere tilstrækkelig dokumentation til at leve op til lovgivningen på området. Korpsledelsens repræsentanter vil tage problematikken med øgede dokumentationskrav med videre til DDS samt samarbejdet i DUF.
 - d. Budgettet godkendes.
7. Kontingentet foreslås uændret 40 kr. per medlem. Kontingentet vedtages.
8. Nyt fra Korpsledelsen. Karen Bjerre og Emma Klostergård fra Korpsledelsen.
 - a. Nuværende udviklingsplan forlægges til udgangen af 2025 og arbejde med en ny udviklingsplan er startet op. Input fra divisionerne hertil og der sendes et spørgeskema ud, som alle gruppeledelser opfordres til at besvare (sendes til via Divisionsledelsen).
 - b. Vækststrategi sfa. fald i medlemstal (-1000) i DDS. Fokus på arbejdet med lederfællesskaber/flere ledere. Succes med Giv Hånd kampagne ift. engagere forældre. Flere initiativer herunder aktiviteter og uddannelser til ledere i efteråret 2024. Der arbejdes med data ift. frafald og 'spejderlevetid'. Ide om at etablere samarbejde med studieinstitutioner/byer ift. lederrekruttering/spejderfællesskaber.
 - c. Opfordring til at deltage i gruppeledelseskurser og divisionsledelseskurser i efteråret 2024.
 - d. Bæredygtighedskogebog i Spejdersport er reserveret til grupperne – hent den gerne gruppens gratis kopi. Se gerne flere [bæredygtighedsinitiativer](#) på www.dds.dk .
 - e. Planlægning af [Spejdernes Lejr 2026](#) er i gang og to nye lejrchefer fra DDS – Marie Torp og Cecilie Viborg Nielsen – er på plads. Øvrig lejrledelse er på plads og udvalg er også på vej.
9. Behandling af indkomne forslag, hvis sådanne er fremkommet rettidigt. De skal i givet fald være Divisionschefen i hænde seneste 14 dage inden mødet. Brug dc@ravnsholt.dk. Ingen indkomne forslag.



10. Mundtlig beretning fra Allikom.
 - a. 61. runde med Øst-Vesttysk tema inkl. nedrivning af Berlinmur.
 - b. Allikom er i gang med at blive en enhed under divisionen og nye vedtægter er i proces.
11. Forelæggelse af udviklingsplan med indsatsområder for indeværende år og godkendelse. Dajun Nina Friis fremlægger ideer bag divisionens udviklingsplanen – særligt at understøtte lederfællesskaber på tværs i divisionen, hjælpe grupperne med rekruttering af nye ledere samt aktivere ideer og viden fra www.dds.dk.
12. Fastsættelse af antallet af divisionsledelsesmedlemmer under hensyntagen til § 64,4 (minimum 5). Antal fastholdes.
13. Valg af 1-2 divisionschefer, divisionskasserer og øvrige medlemmer af Divisionsledelsen. Status er som nævnt nedenfor. Der er mulighed for at blive medlem af Divisionsledelsen. Du kan enten stille op på mødet eller – inden mødet – henvende dig på dc@ravnholt.dk
 - a. Valg til Divisionschef. Ingen opstillinger.
 - b. Valg til medlemmer af Divisionsledelsen:

Ikke på valg:	På valg:
Rasmus Rahbek Nina Wysdorph Friis Marie Louise Blauenfeldt Merete Ravn (Bellis)(DC) Hjælper i DL Mathias Møller Bruhn (FAMIDI hjælper) Lars Jørgensen (TLA hjælper)	Nils Holm (DK) genopstiller Søgning af nye medlemmer: En Divisionschef To medlemmer til Tropsgrenen To medlemmer til Klanen

Nils Holm genopstiller og blev valgt som kasserer. Marius Jensen fra Brødeskov gruppe opstiller og vælges som Dasen.

14. Valg af revisor. Niels Georg Martin Troels-Smith genopstiller og vælges som kasserer.
15. Mundtlig beretning Råbjergfonden. Bestyrelsesformand Hanne Riber Skov fra Palnatoke gruppe fremlægger. Mange udlejninger af sheltere, men behov for flere udlejninger af [hytten](#) for at sikre grundens økonomi og fremtid.
16. Valg til Råbjergfondens bestyrelse, som leder efter en/flere der her lyst til at blive medlem. Hanne Krarup Nielsen fra Palnatoke gruppe og Rune Jørgensen fra 1. Birkerød gruppe og Rasmus Holm Jensen fra Claus Nar gruppe indstilles og vælges til bestyrelsen. Anders Q. Christensen, kasserer tidl. Birkegruppen og Kirsten Bech Jacobsen, Blackfoot gruppe genopstiller og genvælges til bestyrelsen.



RAVSHOLT
DIVISION

15. Eventuelt

- a. Ravsholt Divisions udlånservice er etableret på www.ravsholt.dk. Divisionen vil gerne formidle lån af de ting grupperne vil udlåne til hinanden.
- b. Skjoldmørerne og Stavnsholt Vikinger vil gerne planlægge Ravnerock den 24.-26. januar 2025 på Gillastugan. Mette Baaring Steffensen fra Skjoldmørerne er kontaktperson for arrangementet.
- c. Alle inviteres til Palnatokes 75 års jubilæum på lørdag den 25. maj på 2024 i Allerød.

Dirigent

Lars Nissen

Divisionschef

Meret Ravn



DET DANSKE
SPEJDERKORPS